
Zápis 
 

z  12. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 21. 11. 2017 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 21 
Omluveni:  Ing. Bindzar, Ph.D., Ing. Březina, CSc, Ing. Maxa, Ph.D. 

Hosté:  prof. Melzoch, Ing. Chválná, prof. Pospíšil, prof. Kotrba, Mgr. Vajsová, 

prof. Bělohlav, Mgr. Kinzlová, Ing. Nováková, RNDr. Holzhauser, prof. Matějka, 

Bc. Nevšímal, Mgr. Janovský 

 
 
Program jednání schválen (21– 0 – 0): 

1. Schvalování delegátů do RVŠ 

2. Projednání novely Organizačního řádu 

3. Schválení změny rozpočtu 

4. Běstvina 

5. Personální situace na oddělení  VaV a na rektorátních pracovištích 

6. Různé 

a) podpora talentovaných studentů 

b) informace z kolegia rektora 

c) informace z výjezdního zasedání předsedů AS 

d) informace z výjezdního zasedání K3S 

 

Ad 1.  Schvalování delegátů do Rady vysokých škol (RVŠ) 

Mandát RVŠ končí k 31. 12. 2017 po 3‐letém funkčním období. Nyní je třeba navrhnout nové delegáty 

pro ustavení RVŠ na období 1. 1. 2018  ‐ 31. 12. 2020. Návrhy delegátů za  jednotlivé  fakulty vzešly 

z fakultních senátů, delegáti za studenty byli navrženi studentskou částí AS VŠCHT. 

 

‐Delegátem do sněmu za VŠCHT  byl navržen Cibulka Radek, prof. Ing. Ph.D.  

Schváleno 20– 0 – 1 (zdržel se hlasování). 
 

‐Delegátem do sněmu a předsednictva za VŠCHT byl navržen Pospíšil  Milan, prof. Ing. CSc. 

Schváleno 21– 0 – 0. 
 
 
Schválení navržených delegátů za VŠCHT a za fakulty: 
 
Delegát do sněmu a předsednictva za VŠCHT:    prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc. 
Delegát do sněmu za VŠCHT:        prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
Delegát do studentské komory:       Ing. Mariana Hanková 
Náhradník delegáta do studentské komory:    Ing. Miroslav Dragoun 
 
Delegát za FCHT:          prof. Ing. Petr Sysel, CSc. 
Delegát za FTOP:          Ing. Daniel Maxa, Ph.D. 
Delegát za FPBT:          Ing. Svatopluk Henke, Ph.D. 
Delegát za FCHI:          prof. Ing. Oto Mestek, CSc. 
 



Usnesení: Akademický senát schvaluje navržené delegáty do RVŠ za VŠCHT i její fakulty. 
Schváleno: 21– 0 – 0. 
 
 
Ad 2. Projednání novely Organizačního řádu 

Rektor prof. Melzoch předložil senátu novelu Organizačního řádu (OŘ) s následujícími změnami: 
‐ oprava názvu složky FCHT‐ v novém znění OŘ Ústav informatiky a chemie; 
‐ doplnění bodu 2) v článku 51 „Studentské aktivity na VŠCHT“: definuje se Kolegium studentských 
senátů a spolků (K3S) jako poradní orgán studentské části AS (vysvětlil Ing. Lanč). 
V diskusi byly v pozměňovaných odstavcích navrženy formální úpravy (Ing. Nováková). 
 
Usnesení: Senát projednal nové znění novely s doporučením drobných formálních úprav. 

Schváleno: 21– 0 – 0. 

 
Ad. 3. Schválení změny rozpočtu 

Rektor předložil návrh změny v rozpočtu na  rok 2017, který následně okomentovala kvestorka  Ing. 

Chválná. Návrh  změny  rozpočtu byl  zveřejněn  akademické obci dle požadavků  Zákona o  vysokých 

školách.  

Navrhované změny:  

‐  navýšení  rozpočtu  (v  investiční  části)  z  důvodu  dovybavení  a  úpravy  laboratoře  Technoparku 

v Kralupech  v souvislosti  s projektem  OPVVV  „Pokročilý  a  funkční  nanoroboti“  (1  770  tis.  Kč);  

a z důvodu dodávky přípojných bodů WiFi v Dejvicích (364 tis. Kč); 

‐  snížení  rozpočtu  (v  investiční  části)  z důvodu  přesunu  realizace  technických  změn  v oblasti 

telekomunikace  na  rok  2018  (celkem  5000  tis.  Kč,  z toho  4 750  tis.  Kč  ISPROFIN  a  250  tis.  Kč 

spoluúčast). 

 

Ing.  Chválná  dále  informovala  o  investici  do  rekonstrukce  fasády  budovy  B  s dokončením 

k 31.12.2018  v hodnotě  celkem  90 000 000,‐Kč  (z  toho  85 500 tis.  Kč    ISPROFIN  a    4 500  tis.  Kč 

spoluúčast VŠCHT), která bude  realizována v příštím  roce a promítne se do  rozpočtu VŠCHT na  rok 

2018. 

 

Usnesení: Akademický senát schvaluje předložené změny v rozpočtu na rok 2017. 

Schváleno: 21– 0 – 0. 

Usnesení: Akademický senát bere na vědomí chystanou investici na rok 2018.  
Schváleno: 21– 0 – 0. 
 

 

Ad. 4. Běstvina 

RNDr.  Holzhauser    formou  krátké  prezentace  představil  senátu  areál  Běstvina,  včetně  historie 

využívání a  tradice pořádání  chemických a biologických  soustředění v  tomto areálu. Kvestorka  ing. 

Chválná  informovala,  že  je  v jednání  nákup  tohoto  areálu  s odhadovanou  cenou  6 mil.  Kč.  Nyní 

probíhá znalecký odhad ceny. V následné rozpravě bylo diskutováno možné využití areálu ze strany 

VŠCHT, financování provozu a financování oprav, které budou v prvních pěti letech nezbytné.  

 

 

Ad. 5. Personální situace na oddělení  VaV a na rektorátních pracovištích 

Úvodním  slovem  prof.  Slavíčka  byla  otevřena  diskuze  o  náhlém  odchodu  vedoucího oddělení  pro 

vědu a výzkum Dr. Tomáše Mozgy. Do diskuze se zapojil prorektor pro vědu a výzkum prof. Kotrba a 



následně  rektor prof. Melzoch,  kteří  vysvětlili  celou  situaci. V současné době  je  vypsáno  výběrové 

řízení na pozici vedoucího oddělení VaV. 

Kvestorka následně popsala závažný problém s obsazeností pozic na rektorátních pracovištích. 

 

 

Ad. 6.  Různé 

a) Podpora talentovaných studentů 
Formou  prezentace  prof.  Slavíček  upozornil  na  nesoulad  ve  výši  a  v  podmínkách  získání 

„Mimořádného  stipendia“  či  „Motivačního  stipendia“    uvedených  v informačních  materiálech  

školy  (Průvodce prváka na  rok 2017/18  či informační brožury  chemické olympiády) a ve výnosu 

rektora č. 30.16/17 ze dne 30. 10. 2017. V reakci prof. Bělohlav konstatoval, že snížení této částky 

bylo motivováno schválenou částkou na stipendia. Zavedení podmínky prospěchu (studijní průměr 

1,0‐1,2  za  první  semestr)  bylo motivováno  snahou  dostát  účelu  stipendia,  které  je  definované 

Stipendijním řádem jako „Mimořádné prospěchové stipendium“.  

V diskusi vystoupili mj. prof. Matějka a zástupci studentské části AS. Byla mj. vyjádřena důležitost 

přislíbeného  stipendia,  které  bývá  podstatné  v momentě  rozhodování  studentů  při  výběru  VŠ. 

Mgr.  Vajsová  upozornila  na  „Účelové  stipendium“,  kterým  by mohl  být  problém  vyřešen.  Po 

diskuzi prof. Bělohlav navrhl vyřešit dodržení původně anoncované výše stipendia formou nového 

výnosu rektora.  V rozpočtu pro nový rok se s tímto navýšením bude počítat. 

 

b) Předseda informoval o důležitých bodech projednávaných na kolegiu rektora: 

‐jednání s ČVUT o „budově B“ stále probíhají, bylo předloženo 12 smluv k podpisu; 

‐připravuje se ocenění  pozemků na Vítězném náměstí; 

-byla předložena Pravidla pro fungování studentských spolků, registrovaných na VŠCHT Praha; 
‐prof. Kotrba informoval o stavu projektu ChemJets pro postdoktorandské pozice; 

‐7. 12. 2017 vánoční koncert v Betlémské kapli. 

 

c) Předseda informoval o výjezdním zasedání předsedů AS 

‐ byly projednány dopady novely VŠ na fungování univerzit a vyměněny zkušenosti s přípravou a 

implementací vnitřních předpisů; pozitivně byla vnímána organizace voleb do AS na VŠCHT. 

 

d) Ing. Lanč informoval o tématech projednávaných na výjezdním zasedání K3S: 

‐ benefity pro doktorandy; 

‐ problematika portálu Primát a způsob sdílení studijních materiálů; 

‐ výuka v AJ; 

‐ formulace etického kodexu. 

 Zápis ze zasedání K3S  byl rozeslán emailem. 

 

Příští zasedání 12. 12. 2017 

 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                                     Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 


